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Geachte Griffie en Raadsleden van Gemeente Maastricht,  

 

Bij dezen, een brandbrief van een kleine greep van sportclubs in nood uit de gemeente Maastricht, 

 

 

 

 

Met vriendelijke groet, 
Namens alle initiatiefnemers, 
Voorzitter Jokers VC 
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Geachte raadsleden van Maastricht,  
 
Wij, als binnensportverenigingen uit Maastricht, doen een oproep aan u: gun ons een 
duurzame toekomst! Wij sturen deze brandbrief omdat het ‘Integraal Huisvestingsplan 
Voortgezet Onderwijs en Binnensportaccommodaties’ volgende week op uw agenda staat. 
Wij hopen dat u er dan voor kiest om ons te ondersteunen met de infrastructuur die wij nodig 
hebben om te blijven groeien. Zorg dat wij sport kunnen faciliteren voor de huidige en 
toekomstige burgers van onze stad door meer capaciteit te creëren.  
 
Meerdere binnensportverenigingen zijn de afgelopen jaren gestaag gegroeid in 
ledenaantallen. Ook het aantal volleyballers in Nederland blijft groeien. Uit de meest recente 
cijfers blijkt dat het ledenaantal van de Nevobo opnieuw is toegenomen tot maar liefst 
107.267 leden, wat een positieve ontwikkeling betekent voor de sport in het hele land. In 
vergelijking met vorig jaar betekent dit een stijging van 3,2%. Deze groei is niet alleen 
zichtbaar in de instroom van jeugdleden, maar ook in de toename van herintreders die na 
een onderbreking weer terugkeren naar de sport1. Jammer genoeg wordt deze groei beperkt 
door de capaciteit van de binnensport accommodaties. Hierdoor hebben verenigingen te 
kampen met groeiende wachtlijsten, in plaats van dat ze deze mensen in beweging brengen. 
De volgende cijfers tonen aan dat de ledenaantallen stijgen bij de verenigingen waar dat 
mogelijk was, maar dat de rek er nu al een tijd uit is.  
Verenigin
g 

Leden 2022- 
2023 

Leden 
2023-2024 

Leden 
2024-2025 

Wachtlijsten  
(afgelopen jaren) 

Fyrfad 169 178 200 150-1862 
Jokers  241 279 310 31 
Kimbria 251 279 244 65 (actueel) 
Knights Niet beschikbaar 61 66 98-1363 

 
Zoals u ziet is het huidige aanbod aan binnensport accommodaties op dit moment al 
ontoereikend om onze grotere verenigingen te huisvesten. De groei van onze vereniging 
gaat ook deels gepaard met de bevolkingsgroei van onze stad.4 Zeker het afgelopen jaar is 
het aantal inwoners in Maastricht toegenomen. Om Maastricht vitaal en sportief te houden, is 
het essentieel dat er nu geïnvesteerd wordt voor voldoende capaciteit naar de toekomst toe. 
Sportverenigingen spelen namelijk een fundamentele rol in de stad. Ze zorgen niet alleen 
voor beweging, maar ook voor sociale cohesie en maatschappelijke betrokkenheid.  
Burgers in beweging brengen en houden is onmisbaar voor een gezonde stad. Uit cijfers van 
het CBS van 2024 blijkt dat het percentage van de bevolking met obesitas verdrievoudigd is 

4 Gemeente Maastricht, ‘Staat van Maastricht: Een breed overzicht van de gemeente Maastricht in 
cijfers’ (26 februari 2024); Zie ook CBS cijfers: 
https://www.cbs.nl/nl-nl/visualisaties/dashboard-bevolking/regionaal/groei-en-krimp.  

3 De Knights hanteren geen wachtlijst, maar bij de selectietrainingen worden ieder jaar een groot 
aantal geïnteresseerden simpelweg afgewezen door ruimtegebrek (in seizoen 2023-2024 was dit 69% 
afgewezen, in 2024-2025 60%).  

2 De afgelopen jaren kampt Fyrfad met een wachtlijst van rond de 150 mensen. Fyrfad heeft extra 
capaciteit toegewezen gekregen dit jaar, waardoor ze kunnen groeien naar 200 leden. De wachtlijst is 
echter verder doorgegroeid waardoor er op dit moment 186 mensen op staan.   

1 https://www.nevobo.nl/nieuws/volleybal-herontdekt-wederom-een-groeiend-ledenaantal/ 

https://www.maastrichtincijfers.nl/sites/mic/files/2024-02/Staat%20van%20Maastricht%202024.pdf
https://www.maastrichtincijfers.nl/sites/mic/files/2024-02/Staat%20van%20Maastricht%202024.pdf
https://www.cbs.nl/nl-nl/visualisaties/dashboard-bevolking/regionaal/groei-en-krimp


de afgelopen veertig jaar.5 In Zuid-Limburg heeft bijna één op de drie jongeren tussen de 18 
en 25 jaar overgewicht.6 Hiermee is Zuid-Limburg ‘koploper’ van alle GGD-regio’s als het 
gaat over overgewicht bij jongeren. Bijna de helft van de inwoners in Maastricht voldoet niet 
aan de beweegrichtlijn.7 De gemeente Maastricht dient zich in te spannen voor de vitaliteit en 
gezondheid van al haar burgers, en zeker de 40.000 jongeren en kinderen in de stad.  

Zoals aangekaart in het huidige Coalitieakkoord, zijn er wijken met veel kwetsbare groepen – 
daar voelt de Maastrichtse burger minder gezond.8 De leden van onze verenigingen wonen 
verspreid over de hele stad, inclusief de minder kansrijke buurten. De coalitie ambieert ook 
om de gezondheid van de inwoners te verbeteren, door het verhogen van de deelname aan 
sport en beweegactiviteiten. Zij erkent het belang van goed onderhouden 
sportaccommodaties hierin.9  
Sportverenigingen, zeker verenigingen die teamsporten faciliteren, dragen niet alleen bij aan 
het fysieke welzijn, maar ook aan het mentale welzijn van haar leden. Onze verenigingen 
zorgen voor verbinding tussen leden. Deze cohesie biedt veel burgers van Maastricht een 
sociaal vangnet. Cijfers uit 2020 tonen aan dat 14% van de inwoners zich ernstig of zeer 
ernstig eenzaam voelde, dit is hoger dan het Nederlandse gemiddelde.10 In meerdere wijken 
voelt de Maastrichtse burger zich ook eenzamer.11 Onze sportverenigingen kunnen dit 
tegengaan. Naast sporten, bieden wij onze leden ook een plek voor waardevolle 
ontmoetingen met elkaar. Hierin speelt een accommodatie die de vereniging huisvest, met 
een kantine een belangrijke rol. 

Zonder de betrokkenheid van onze leden zouden wij niet kunnen bestaan. Onze 
verenigingen draaien op toegewijde leden die vrijwilligerstaken op zich nemen. Van training 
geven tot het organiseren van jeugdkampen, van een bestuursfunctie vervullen tot het 
draaien van bardiensten – iedereen draagt een steentje bij. Dit zorgt voor maatschappelijk 
betrokkenheid in een tijd van steeds verdere individualisering van de samenleving. Het zou 
prachtig zijn als wij naar de toekomst toe kunnen zorgen voor nog meer saamhorigheid.  
Gemeenteraadslid van Maastricht – in de strijd tegen overgewicht, eenzaamheid en de 
individualisering van onze samenleving – zorg alstublieft voor toereikende capaciteit voor de 
groeiende en vitale binnensportverenigingen! 
Wij zetten ons in voor de gezondheid en het welzijn van de inwoners van Maastricht, u toch 
ook?  
 
Hartelijke groet, 

B.C. Kimbria   
MSV 
Maastricht Knights     
M.S.V.V. Fyfad  
Jokers V.C.  

11  ‘Staat van Maastricht’ (zie voetnoot 3), p. 13. 
10  ‘Staat van Maastricht’ (zie voetnoot 3), p. 12. 
9 Coalitieakkoord 2022-2026, ‘Maastricht, stad van verbondenheid’, p. 25.  
8 Coalitieakkoord 2022-2026, ‘Maastricht, stad van verbondenheid’, p. 13.  
7 ‘Staat van Maastricht’ (zie voetnoot 3), p. 11.  
6 M. Laarman, ‘Meer dan helft Limburgers kampt met overgewicht’ (17 april 2024).  
5 CBS, ‘Obesitas afgelopen 40 jaar verdrievoudigd’ (4 maart 2024).  

https://www.l1nieuws.nl/nieuws/2635518/meer-dan-helft-limburgers-kampt-met-overgewicht
https://www.cbs.nl/nl-nl/nieuws/2024/10/obesitas-afgelopen-40-jaar-verdrievoudigd

